

## SUNUŞ

Değerli Okuyucular,

Elektronik Siyaset Bilimi Araştırmaları Dergisi'nin on altıncı sayısı (Ocak 2018) ile tekrar karşınızda olmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Oğuzhan Ekinci "Erfolgsressourcen einer Volkspartei. Ein historischer Vergleich der deutschen CDU mit der türkischen AKP aus der Perspektive der Parteienforschung" başlıklı makalesinde Hristiyan Demokrat Birliği'ni (CDU) ve Adalet ve Kalkınma Partisi'ni (AKP) seçimlerde başarıya taşıyan dinamikleri karşılaştırmalı bir yöntemle çözümlenmeye

tabi tutmaktadır. Uğur Matıç ise "Türk Dış Politikasının Batı Yönelimi: NATO Üyeliği" başlıklı konuyu ele aldığı doktora tezinden türetilmiş olan kapsamlı çalışmasında Türkiye'nin NATO'ya üye olana kadar denge politikası izlediğini savunmakta fakat üyelik gerçekleşikten sonra denge anlayışının kaybolduğunu iddia etmektedir. Güngör Şahin ve Yücel Özel ise "Çatışmadan İşbirliğine: Türkiye, Rusya ve İran" konusuna eğildikleri ortak makalelerinde Avrasya bölgesinin üç önemli ülkesi Türkiye, Rusya ve İran arasındaki ilişkileri geçmişten günümüze şekillendiren faktörler ve yeni işbirliği seçenekleri konusunu tartışmaktadırlar. Füsun Özerdem dünyada yükseköğretim sisteminde ombudsmanlık kurumunun gelişimi ve ombudsmanların görevleri üzerinde durmak suretiyle Türk yükseköğretim sistemine ombudsmanlık getirilmesine dair öneriler getirirken, İsmail Ermağan ise Çin-Avrupa Birliği ilişkilerinde sorun alanları ve kriz yönetimi üzerinde durmaktadır.

Bu açıklamalardan sonra sizi bu sayımızda yer alan makaleleri okumaya teşvik edebildiysek kendimiz mutlu sayacağız.

Editör

Fahri TÜRK

## **Editorial**

Dear Readers,

We are glad to announce that the sixteenth issue (January 2018) of Electronic Journal of Political Science Studies has just been published and it is available online. It starts with Oğuzhan Ekinçi's article on "Erfolgsressourcen einer Volkspartei. Ein historischer Vergleich der deutschen CDU mit der türkischen AKP aus der Perspektive der Parteienforschung" in which he uses a comparative methodology in order to analyze main dynamics of electoral success for both Christian Democrat Union (CDU) and Justice and Development Party (AKP). In his article on "West Orientation of the Turkish Foreign Policy: NATO Membership", a comprehensive article derived from his PhD dissertation, Uğur Matıç argues that Turkey followed a policy of balance until becoming a member in the NATO. Nevertheless, he asserts that this understanding of balance disappeared after Turkey became NATO member. Güngör Şahin and Yücel Özel discuss in their joint contribution to the topic on "From Conflict to Cooperation: Turkey, Russia and Iran" the factors that shape triadic relations between the three significant countries of Eurasia, i.e. Turkey, Russia and Iran and the possible implications of these cooperation for new collaborations. While Füsün Özerdem's article not only stresses the procedure for the development of ombudsman's institution as well as the duties of ombudsmen at higher education institutions at the global level but she also proposes some advices on the introduction of the ombudsmanship at the Turkish universities, Ismail Ermağan focuses on issue areas and crisis management in China-EU relations.

We would feel very happy if this short introduction motivates you reading articles in this issue.

Editor

Fahri TÜRK

## **Editorial**

Lieber Leser-innen,

Wir sind hoch erfreut, die nunmehr sechzehnte Ausgabe (Januar 2018) unserer Elektronischen Zeitschrift für Politikwissenschaftliche Studien Ihnen vorstellen zu können. In seinem Artikel mit dem Titel „Erfolgsressourcen einer Volkspartei. Ein historischer Vergleich der deutschen CDU mit der türkischen AKP aus der Perspektive der Parteienforschung“ stellt Oğuzhan Ekinçi die ursächlichen Faktoren des politischen Erfolgs bei den Regierungsparteien vor und unterstellt diese einer vergleichenden Analyse. In seinem aus seiner Dissertation ausgehenden Artikel über die „NATO-Mitgliedschaft der Türkei als Ausdruck der Westorientierung der türkischen Außenpolitik“ hebt Uğur Matıç hervor, dass das Land bis zu seiner Westanbindung durch die Bündnispartnerschaft eine Politik des Mächtegleichgewichts verfolgt hat worauf es aber nach der Mitgliedschaft verzichtet hatte. Güngör Şahin und Yücel Özel diskutieren in ihrem Artikel „Vom Konflikt zur Kooperation: Türkei, Russland und Iran“ die die Beziehungen dieser drei euroasiatischen Staaten zueinander bedingenden Faktoren von der Geschichte bis in die Gegenwart und erörtern die Kooperationsmöglichkeiten. Während Füsun Özerdem die Entwicklungsgeschichte des Systems des Bürgerbeauftragten und die Funktionen dieser Ombudsmänner im Rahmen der internationalen Hochschulsystems vorstellt und daraus Vorschläge für das türkische Hochschulsystem ableitet, untersucht İsmail Ermağan die Problemfelder und Krisenmanagement im Rahmen der Beziehungen zwischen der Volksrepublik China und der Europäischen Union.

Wir hoffen sehr, Sie zur Lektüre dieser Artikel motivieren zu können.

Der Herausgeber

Fahri TÜRK

## İÇİNDEKİLER/CONTENTS/INHALT

<b>Derginin Künye Bilgileri</b>	<b>ii</b>
<b>Sunuş</b>	<b>iv</b>
<b>Editorial (en.)</b>	<b>v</b>
<b>Editorial (de.)</b>	<b>vi</b>
<b>Makaleler /Articles/ Artikel</b>	
<b>Oğuzhan EKİNCİ</b> <b>Erfolgsressourcen einer Volkspartei Ein historischer Vergleich der deutschen CDU mit der türkischen AKP aus der Perspektive der Parteienforschung</b>	<b>1</b>
<b>Uğur MATIÇ</b> <b>Türk Dış Politikasının Batı Yönelimi: NATO Üyeliği</b>	<b>35</b>
<b>Güngör ŞAHİN, Yücel ÖZEL</b> <b>Çatışmadan İşbirliğine: Türkiye, Rusya ve İran</b>	<b>53</b>
<b>Fusun ÖZERDEM</b> <b>Dünyada Yükseköğretim Sisteminde Ombudsmanlık Kurumunun Gelişimi ve Türk Yükseköğretim Sisteminde Ombudsmanlık Sisteminin Getirilmesine Dair Öneriler</b>	<b>71</b>
<b>İsmail ERMAĞAN</b> <b>Çin ve Avrupa Birliği İlişkilerinde Kriz Yönetimi</b>	<b>85</b>
<b>Söyleşi / Interview / Interview</b>	
<b>Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi Uluslararası İlişkiler Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Birgül Demirtaş ile Türk Dış Politikası ve Güncel Sorunlar Üzerine Yapılan Söyleşi</b>	<b>97</b>
<b>Kitap Tanıtımı / Book Reviews / Rezensionen</b>	
<b>Seğah TEKİN</b> <b>Brezilya Dış Politikası: Gelenek ve Değişim, DER Yayınları, İstanbul, 2017, ISBN: 9753534659</b>	<b>100</b>
<b>Brendon J. CANNON</b> <b>Legislating Reality and Politicizing History: Contextualizing Armenian Claims of Genocide, Manzara Verlag, Offenbach am Main, 2016, ISBN: 978-3-939-79567-4</b>	<b>103</b>